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PROTOKÓŁ  NR  XXVI/08 
 

z  Sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą    
odbytej  19 listopada  2008 roku 

 
 
Zgodnie z art. . 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(tj. Dz. U. z  2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.)  na wniosek Burmistrza Miasta  
Kostrzyna nad Odrą  - Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz  zwołał                 
XXVI sesję Rady Miasta. 

 
W sesji Rady Miasta na ogólny stan 15 radnych, udział wzięło 13 radnych. 
(listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 do niniejszego protokołu).  
 
W sesji udział wzięli Radni Rady Miasta : 
 

1. Ryszard Andrys, 
2. Aleksandra Bajor, 
3. Adam Bogdański, 
4. Bożena Gęzikiewicz, 
5. Mieczysław Jaszcz, 
6. Michał Kunt, 
7. Stefania Martynowicz, 
8. Maria Nowakowska, 
9. Jerzy Sak, 
10. Bogusław Samosionek, 
11. Piotr Tadla, 
12. Marek Tatarewicz, 
13. Antoni Żołna, 

 
 
Ponadto w Sesji Rady Miasta udział wzięli: 
 
1. Andrzej Kunt     - Burmistrz Miasta, 
2. Zbigniew Biedulski   - Z-ca Burmistrza Miasta, 
3. Andrzej Ksokowski   - radca prawny Urzędu Miasta  
 
Porządek obrad sesji przewidywał : 
 

1. Sprawy  regulaminowe 
a) otwarcie sesji, 
b) uchwalenie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków przez Miasto Kostrzyn nad 
Odrą na inwestycję o nazwie „Przebudowa ulicy Jana Pawła II wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą w ramach „Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-
2011”. 
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Ad. 1 - Sprawy  regulaminowe 
 
Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz o godz. 12.00 dokonał otwarcia obrad 
sesji w sali narad Urzędu Miasta.   
 
Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych  decyzji  
 
Kolejnym podpunktem porządku obrad sesji było uchwalenie porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poinformował, iż do Rady Miasta wpłynęło 
pismo z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego zawiadamiające o rozprawie w 
sprawie skargi Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą na rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody Lubuskiego z dnia 19.08.2004 r. W związku z tym, iż w tej sprawie nie 
został ustanowiony reprezentant Rady Miasta, Przewodniczący Rady zaproponował 
wniesienie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pełnomocnictwa do reprezentowania Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą przed 
Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Gorzowie Wlkp. w sprawie o sygn. akt II 
SA/Go 645/08.  Przewodniczący dodał, iż w dalszej części obrad będzie uczestniczyć 
radca prawny Andrzej Ksokowski, który przedstawi szersze informacje w tej sprawie. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt – wnioskodawca zwołania sesji nadzwyczajnej wyraził 
zgodę na zmianę porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie wniosek w sprawie 
zmiany porządku obrad sesji, 
Wniosek został przyjęty 11 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym się”. 
 
 
Na obrad sesji doszedł Radny R. Andrys, a więc stan Rady  liczył 13 radnych. 
 
Następnie poddano pod głosowanie zmieniony porządek obrad sesji. 
Rada Miasta jednogłośnie przyjęła porządek obrad sesji. 
 
Ad. 2 - Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków przez Miasto Kostrzyn 
nad Odrą na inwestycję o nazwie „Przebudowa ulicy Jana Pawła II wraz z 
infrastrukturą towarzyszącą w ramach „Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych 2008-2011”. 
Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta A. Kunt, który uzasadnił konieczność 
podjęcia uchwały. Burmistrz wyjaśnił, że w dniu 31 października ukazało się 
rozporządzenie Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji w sprawie 
wprowadzenia „Narodowego programu przebudowy dróg lokalnych na lata 2008-
2011” finansowanego z budżetu państwa, a nie ze środków unijnych. W dniu 12 
listopada w Urzędzie Wojewódzkim odbyło się szkolenie na temat tego programu, w 
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którym wzięli udział pracownicy merytoryczni Urzędu Miasta. Na szkoleniu nie 
wspomniano o konieczności podjęcia stosownej uchwały. Dopiero w dniu 17 listopada 
uzyskano informacje o konieczności dołączenia do wniosku uchwały w sprawie 
zabezpieczenia środków własnych w budżecie miasta na realizację inwestycji w 
ramach programu. Natomiast złożenie projektu należy dokonać w terminie do godz. 
15.30 dnia 21 listopada br. Program zakłada dofinansowanie inwestycji dróg lokalnych 
do wysokości 50%, ale nie więcej jak 3 mln zł. W związku z powyższym 
postanowiono wystąpić z wnioskiem na przebudowę całej ulicy Jana Pawła II do ul. 
Orła Białego, a w tym wykonanie nawierzchni nowej drogi i ścieżki pieszo-
rowerowej, infrastruktury deszczowej oraz oświetlenia. Koszt całej inwestycji wynosi 
7,5 mln zł. Do końca roku nastąpi rozstrzygnięcie w sprawie otrzymania 
dofinansowania. Wówczas do końca miesiąca marca 2009 roku konieczne będzie 
przeprowadzenie procedury przetargowej, a do końca roku, zakończenie inwestycji. 
Program przewiduje nabór projektów każdego roku, a więc jest możliwość etapowania 
tego zadania i w kolejnym roku można złożyć wniosek o następny zakres tej ulicy 
poszerzony o ulicę Solidarności i rondo.  
 
Radny P. Tadla zapytał, czy w ramach tej inwestycji nie można wykonać całej ulicy 
Jana Pawła II, czyli również na odcinku należącym do lasów państwowych? 
 
Burmistrz A. Kunt wyjaśnił, że Miasto Kostrzyn nie może być inwestorem, ponieważ 
właścicielem tego odcinka są lasy państwowe. W tym przypadku są dwie możliwości, 
albo lasy państwowe wykonają tą drogę we własnym zakresie i poniosą koszty, albo 
przekażą teren Miastu w użyczenie na okres kilku lat i wówczas my wykonamy 
inwestycję. Burmistrz dodał, że w chwili obecnej nie mamy zgody, ale będą 
prowadzone rozmowy aby w kolejnym etapie ująć ten odcinek drogi. 
 
Radny B. Samosionek zapytał, czy inwestycja będzie realizowana w roku przyszłym, 
jeśli Miasto  nie otrzymania dofinansowania. Radny zapytał, czy jest to tylko próba 
pozyskania środków zewnętrznych w celu zmniejszenia wydatków z budżetu miasta? 
 
Burmistrz A. Kunt wyjaśnił, że w takim przypadku w przyszłym roku wystąpilibyśmy 
z projektem o pozyskanie środków unijnych. Burmistrz poinformował, iż w związku z 
planowanymi inwestycjami, w części pokrywanych ze środków unijnych, w 
przyszłorocznym budżecie zaplanowano wysoki deficyt, który zawiera udział własny, 
jak również środki unijne.  W celu wykonania tych inwestycji konieczne będzie 
zaciągniecie kredytu na kwotę 7 mln zł, co stanowić będzie łącznie 9 mln zadłużenia 
budżetu. Burmistrz stwierdził, że ostatecznością byłaby realizacja przebudowy ulicy 
Jana Pawła II ze środków własnych w kwocie 10 mln zł, ale do tego czasu trzeba 
próbować pozyskać środki z programu przebudowy dróg, albo przystąpić do konkursu 
w lutym przyszłego roku. 
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W związku z zakończeniem dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady 
M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XXVI/202/08,  która stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 
 
 
Ad. 3. – Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do 
reprezentowania Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą przed Wojewódzkim Sądem 
Administracyjnym w Gorzowie Wlkp. w sprawie o sygn. akt II SA/Go 645/08. 
 
 
Radca Prawny A. Ksokowski poinformował, iż w 2004 roku Rada Miasta poprzedniej 
kadencji podjęła Uchwałę określającą zasady wnoszenia, cofania i zbywania udziałów 
i akcji przez Burmistrza Miasta. Organ nadzoru stwierdził istotne naruszenie 
przepisów w zakresie § 7 powyższej uchwały, w którym Rada określiła, że po 
uzyskaniu pozytywnej opinii Burmistrz może dokonać powyższych czynności. 
Zdaniem organu nadzoru przepis ten wykracza poza kompetencje rady i wkracza w 
kompetencje burmistrza,  do którego należy gospodarowaniem mieniem komunalnych. 
W związku  z tym iż, organ nadzoru nie mógł już, po upływnie określonego terminu, 
uchylić tej uchwały, wystąpił ze skargą do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 
W tym czasie Rada Miasta na podstawie uchwały określającej zasady wnoszenia, 
cofania i zbywania udziałów i akcji przez Burmistrza Miasta,  podjęła już kolejne 
Uchwały dotyczące przekazania mienia stanowiącego własność Miasta Kostrzyn nad 
Odrą jako aportu do Miejskich Zakładów Komunalnych oraz Kostrzyńskiego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego. Organ Nadzoru w wymaganym terminie 
stwierdził nieważność tych uchwał. Natomiast Rada Miasta nie zgadzając się z opinią 
Nadzoru w sprawie stwierdzenia nieważności tych uchwał, wniosła skargę do WSA od 
rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody.  Uchwałą Rady udzielono pełnomocnictwa 
Kancelarii Prawniczej do reprezentowania Rady Miasta  przez WSA w sprawie skargi 
Wojewody oraz stwierdzeniu nieważności uchwał dotyczących przekazania mienia 
stanowiącego własność Miasta Kostrzyn nad Odrą. W dniu 15.03.2006 r. zapadł 
wyrok WSA w Gorzowie, w którym oddalono skargę Rady Miasta na rozstrzygnięcie 
nadzorcze w sprawie unieważnienia Uchwały o wniesieniu udziałów do TBS.                       
W związku z tym, iż WSA nie rozpatrzył jeszcze skargi Rady Miasta w sprawie 
unieważnienia uchwały dotyczącej przekazania mienia, jako aportu MZK, do Rady 
Miasta wpłynęło wezwanie WSA o przesłanie aktualnego stanowiska procesowego 
oraz pełnomocnictwa do reprezentowania Rady, ponieważ dotychczasowe dotyczyło 
tylko przygotowania i wniesienia skargi.  
Radca prawny poinformował, iż Wojewódzki Sąd Administracyjny postanowił 
odrzucić skargę Wojewody w przedmiocie określenia zasad wnoszenia, cofania i 
zbywania udziałów i akcji przez Burmistrza Miasta. Wojewoda wniósł skargę 
kasacyjną do Naczelnego Sądu Administracyjnego na postanowienie WSA. Naczelny 
Sąd Administracyjny postanowił oddalić skargę kasacyjną. Podsumowując radca 
prawny zaproponował obsługę prawną w tej sprawie przed Sądem Administracyjnym, 
jeśli wolą Rady Miasta będzie udzielenie stosownego pełnomocnictwa. 
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Radna M. Nowakowska zapytała, w czyim imieniu występowałby pełnomocnik przed 
Sądem? 
 
Radca prawny A. Ksokowski wyjaśnił, iż pełnomocnictwo dotyczyłoby 
reprezentowania Rady Miasta. 
 
Radny R. Andrys zapytał, czy konieczne jest udział radcy prawnego w rozprawie, 
skoro w zawiadomieniu o rozprawie stawiennictwo jest nieobowiązkowe? 
 
Radca prawny A. Ksokowski wyjaśnił, że jeśli stawiennictwo jest nieobowiązkowe, to 
nie ma znaczenia, czy będzie pełnomocnik, ponieważ Sąd rozstrzygnie tą sprawę w 
granicach prawa na podstawie posiadanych dokumentów. Radca stwierdził, że zasadą 
jest, aby stronie skarżącej zależało na wygraniu sprawy, a więc zasadnym jest, aby 
przed sądem skarżącego reprezentował pełnomocnik. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz zaproponował, aby Rada Miasta udzieliła 
pełnomocnictwa radcy prawnemu Panu A. Ksokowskiemu, ponieważ Pani E. Kukier 
radca prawny Urzędu reprezentowała stanowiska Burmistrza we wcześniejszym 
postępowaniu, które było odmienne od Rady Miasta. 
 
Wniosek został przyjęty. Za jego przyjęciem głosowało 12 radnych, 1 radny 
wstrzymał się od głosowania.   
 
Następnie poddano pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pełnomocnictwa do reprezentowania Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą przed 
Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Gorzowie Wlkp. w sprawie o sygn. akt II 
SA/Go 645/08. 
Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” – podjęła Uchwałę Nr XXVI/203/08,  która 
stanowi załącznik nr  3 do protokołu. 
 
 
 
W związku z tym, że porządek obrad XXVI sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą                     
został wyczerpany - Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz  zamknął obrady 
o godzinie 12.35. 
 
Protokołowała :     Przewodniczący  Rady Miasta 
 
R. Luszawska      Marek Tatarewicz 
 
 
 
 

 


